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we in samenspraak met de minister van Justitie 

inderdaad bezig zijn met de wijziging van de 

OCAD-wet. Deze wijziging heeft tot doel om onder 

meer vier nieuwe steundiensten voor het OCAD te 

bekrachtigen, alsook de coördinerende rol van het 

OCAD te verduidelijken. Tevens maken we de 

analyse of het nog wel noodzakelijk is dat de 

nieuwe directeur van het OCAD altijd en in elk 

geval een magistraat moet zijn.  

 

Zoals u zult begrijpen, is het logisch om eerst de 

wetswijziging rond dat statuut en de organisatie 

van het OCAD rond te krijgen, zodat we ook een 

aangepast functieprofiel voor de nieuwe directeur 

van het OCAD kunnen bepalen. De bedoeling is in 

elk geval wel om de wetswijziging zo spoedig 

mogelijk af te ronden en een selectieprocedure op 

te starten binnen de kortst mogelijke termijnen. 

 

Intussen wordt de dagelijkse werking van het 

OCAD verzekerd door de directeur ad interim. 

Zoals u misschien weet, was de heer Vercauteren 

sinds 2009 diensthoofd analyse op het OCAD. Het 

is dus zeker dat hij de organisatie zeer goed kent. 

We hebben bovendien een uitstekende 

samenwerking met hem en regelmatig overleg. 

We hebben er dan ook alle vertrouwen in dat het 

OCAD momenteel ook goed geleid wordt. 

 

13.03  Koen Metsu (N-VA): Al mijn vragen zijn 

pertinent beantwoord. Dank u wel. 

  

L'incident est clos. 

Het incident is gesloten. 

 

14 Questions jointes de 

- Daniel Senesael à Annelies Verlinden (Intérieur 

et Réformes institutionnelles) sur "La lutte 

contre le harcèlement de rue" (55016481C) 

- Katleen Bury à Annelies Verlinden (Intérieur et 

Réformes institutionnelles) sur "Les patrouilles 

anti-sexisme" (55016589C) 

14 Samengevoegde vragen van 

- Daniel Senesael aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "De strijd tegen 

straatintimidatie" (55016481C) 

- Katleen Bury aan Annelies Verlinden 

(Binnenlandse Zaken en Institutionele 

Hervormingen) over "Seksismepatrouilles" 

(55016589C) 

 

14.01  Daniel Senesael (PS): Monsieur le 

président, madame la ministre, voici quelques 

années déjà, l'enquête "Mon expérience du 

sexisme" a révélé que 98 % des femmes belges 

ont déjà été victimes de harcèlement de rue une 

fois dans leur vie. 

 

Ce mercredi 17 mars 2021, une opération contre 

le harcèlement de rue a été menée dans le 

quartier de la gare par les membres de la zone de 

police Bruxelles-Nord. Lors de cette première 

opération, aucun comportement, rencontrant les 

éléments constitutifs d'une infraction et 

nécessitant la rédaction de procès-verbaux n'a été 

constaté, bien que les intervenants ont sensibilisé 

plusieurs fois certains auteurs de remarques, 

nous révèle le communiqué de la zone. Le 

dimanche 4 avril 2021, durant une seconde 

opération réalisée dans le quartier, deux 

comportements dénigrants ont été constatés par 

l'équipe sur le terrain. 

 

Précisons ici que la méthode employée a été 

communiquée par le Réseau Intersection et 

adaptée d'un modèle réalisé par la zone de police 

de Liège: trois policiers en civil (une policière et 

deux policiers) patrouillent dans un quartier 

identifié par les services de police. Si la policière 

ou une autre personne est victime de harcèlement 

de rue, les policiers interviendront en flagrant délit 

et entameront la procédure judiciaire prévue par la 

loi. 

 

Madame la ministre, quel est votre retour sur les 

éléments évoqués? L'utilisation de cette méthode 

par d'autres zones de police, la mise en place de 

méthodes supplémentaires mobilisant notamment 

d'autres acteurs de la société ou le déploiement 

d'un nombre de policiers plus important sont-ils 

envisagés et encouragés? 

 

Le communiqué de la zone de police Bruxelles-

Nord soulève que la loi "harcèlement de rue" de 

2014, laquelle définit les comportements 

rencontrant les éléments constitutifs d'une 

infraction, est encore trop méconnue et déplore 

que, trop souvent, les victimes ne portent pas 

plainte, ce qui peut créer un sentiment d'impunité 

dans le chef des auteurs, malgré la publication du 

guide "Genre et espace public en 2020". Pouvons-

nous avoir votre retour au sujet de cette 

problématique? Des mesures spécifiques sont-

elles envisagées? 

 

14.02  Katleen Bury (VB): Mevrouw de minister, 

met de seksismepatrouilles zien we hier een 

nieuwe manier van daders vatten. Die patrouilles 

zijn actief in twee van de zes Brusselse 

politiezones. Er was het geval waarbij een 

undercoveragente door een man werd 

geïntimideerd. Op die manier kunnen daders op 

heterdaad worden betrapt. 

 

Het is heel goed dat die twee zones met 
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seksismepatrouilles werken, maar elders blijft dat 

een groot probleem. Er wordt in Brussel per dag 

meer dan één aangifte van seksueel geweld 

gedaan. Dat is nog maar het topje van de ijsberg, 

want de meeste vrouwen doen geen aangifte en 

passen hun gedrag aan. De getuigenissen zijn 

onthutsend. Vrouwen worden achtervolgd, 

aangeraakt, aangerand, in wagens gesleurd en 

wat doen ze? Ze passen hun gedrag aan en 

komen nooit meer naar Brussel. Dergelijke zaken 

moeten met hand en tand worden bestreden. 

 

Mevrouw de minister, is er een concreet 

voornemen om die seksismepatrouilles ook op te 

starten in de andere politiezones, niet alleen in 

Brussel, maar ook in de andere grootsteden? Zo 

ja, hoeveel middelen zult u hiervoor uittrekken? 

 

14.03  Annelies Verlinden, ministre: Chers 

collègues, le harcèlement de rue est soumis à un 

cadre légal clair. Malheureusement, les éléments 

constitutifs de l'infraction ainsi que l'identification 

de l'auteur sont souvent difficiles à constater. La 

zone de police de Bruxelles-Nord a décidé 

d'examiner les possibilités visant à rendre opérant 

le cadre légal. Il est à remarquer que c'est le 

résultat d'un véritable travail de réseau, d'échange 

et de partage entre acteurs policiers ainsi que 

judiciaires et la société civile. 

 

Sur la base de l'expérience de la zone Bruxelles-

Capitale-Ixelles et d'un projet d'approche 

opérationnelle développé à Liège, une formation 

en quatre modules a été créée dans la zone de 

police Bruxelles-Nord pour aider les policiers à 

mieux comprendre et à améliorer l'accueil et la 

prise en charge des victimes, de même que la 

qualité des procès-verbaux à établir. Il était prévu 

d'organiser ces formations au début de l'année, 

mais la crise covid en a reporté les premières 

sessions en octobre. Elles sont également 

ouvertes aux autres zones de police et aux 

magistrats du parquet de Bruxelles. 

 

La zone Bruxelles-Nord a déjà mené trois 

opérations dans le cadre de ce projet, 

principalement dans le quartier Nord. Un travail 

d'analyse est en cours, en vue de déterminer de 

nouveaux secteurs d'action. 

 

Mevrouw Bury, zoals u zelf aangeeft, hebben de 

politiezones Brussel Hoofdstad Elsene en Polbru 

dat soort van patrouilles inderdaad ontwikkeld en 

ingevoerd om dat straatfenomeen te bestrijden. 

 

Uit informatie van de andere Brusselse 

politiediensten heb ik vernomen dat binnen de 

politiezone Zuid die problematiek in haar geheel 

wordt aangepakt en deel uitmaakt van de 

algemene visie van de zone op seksueel geweld, 

seksisme en pesten. De feiten worden behandeld 

door een cel die op 20 januari 2021 is opgericht 

om de slachtoffers van die daden op te vangen en 

ook te ondersteunen. Naast die cel wordt met dat 

probleem rekening gehouden bij het gewoon werk 

van de patrouilleurs en van het ander personeel, 

uiteraard ook op het terrein. 

 

De politiezone Brussel-West bereidt zich 

momenteel voor om seksuele intimidatie van 

vrouwen in de publieke ruimte nog gerichter aan 

te pakken en daartoe beoogt de zone alle onthaal- 

en eerstelijnsmedewerkers te sensibiliseren voor 

het fenomeen. In dat opzicht zal op korte termijn 

ook in een opleiding rond dat fenomeen worden 

voorzien. In de vorming wordt onder andere 

ingegaan op de impact van het fenomeen op 

vrouwen, op het humaan onthaal van slechtoffers 

en op het kwalitatief opstellen van processen-

verbaal. Vanuit de reguliere werking, wijkwerking 

en interventieactiviteiten en operaties zal er een 

gerichte aandacht en aanpak van het fenomeen 

zijn. De elementen betreffende de capaciteit, het 

budget voor de opleiding en de organisatie van de 

terreindispositieven worden op korte termijn 

bepaald. 

 

In de Brusselse politiezone Ukkel-Oudergem is die 

problematiek niet of veel minder aanwezig en 

werden er nog geen concrete stappen 

ondernomen in de richting van een aanpak. 

 

Terzijde kan nog worden toegelicht dat de 

problematiek behoort tot de thema's die thans 

verder worden besproken en uitgewerkt in de 

interministeriële conferentie vrouwenrechten, 

waarbij wordt getracht om passende 

oplossingsrichtingen te bepalen. 

 

14.04  Daniel Senesael (PS): Monsieur le 

président, je remercie Mme la ministre pour ses 

éléments de réponse. Je souligne l'intérêt et 

l'importance de la formation en quatre modules 

auxquels vous avez fait référence dans votre 

réponse, formation mettant en exergue des points 

importants: l'amélioration de l'accueil, le suivi des 

plaintes, la qualité de rédaction des procès 

verbaux. Il me semble opportun de souligner qu'il 

serait utile, nécessaire, important qu'elle soit 

étendue et offerte à l'ensemble des zones de 

police du pays. 

 

14.05  Katleen Bury (VB): Mevrouw de minister, 

zoals mijn collega al zei, zijn die opleidingen zeer 

belangrijk. 

 


